
Protokół Nr 1 /18
z wspólnego posiedzenia członków Komisji Rady Gminy 

tj.  w dniu 18 grudnia 2018r. 

W posiedzeniu udział  wzięło 13 /na stan 15/ członków komisji,  (Lista obecności  w
załączeniu) Wójt  Gminy  Narewka  p.  J.  Gołubowski,  Sekretarz  Gminy  –  p.  J.  Chomczuk,
Skarbnik Gminy – p. A. Olesińska, Kierownik GOPS Narewka – p. E. Potoniec. W posiedzeniu
Komisji  nie  uczestniczyli  radni  S.  Sadowski,  P.  Nieścieruk.  Przewodniczący  Rady  p.  A.
Romańczuk  przejął  prowadzenie  Komisji  i  zaproponował  rozszerzenie  porządku  obrad  o
punkty 3. Wolne wnioski, oraz punkt 4. Zamknięcie posiedzenia Komisji,  na co członkowie
Komisji jednogłośnie wyrazili zgodę. 

Porządek dzienny posiedzenia:

1. Przedstawienie porządku dziennego posiedzenia Komisji.
2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach:

1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 r.
2) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019-2031
3) w sprawie uchwalenia budżetu na 2019 r.
4) w sprawie ramowego planu pracy Rady Gminy Narewka na 2019 r.
5) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutów sołectw.
6) w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów, członków rad sołeckich.
7) w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania z
pomocy społecznej przez osoby objęte wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i
w domu" na lata 2019-2023.  
8) w  sprawie  określenia  zasad  zwrotu  wydatków  dla  osób  objętych  wieloletnim
rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023.
9) w sprawie przyjęcia Wieloletniego Programu Osłonowego Gminy Narewka w zakresie
dożywiania dzieci i młodzieży na lata 2019-2023. 
10) w sprawie ustalenia Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i
Przeciwdziałania Narkomanii na 2019 r.
11) w  sprawie  wytypowania  przedstawiciela  do  Rady  Społecznej  Samodzielnego
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Hajnówce.
12) w  sprawie  wytypowania  przedstawiciela  do  Rady  Naukowej  Białowieskiego  Parku
Narodowego.
13) w sprawie wytypowania przedstawiciela do Stowarzyszenia Gmin Górnej Narwi.
14) w sprawie wydzierżawienia nieruchomości.
15) w  sprawie  określenia  szczegółowych  zasad  wnoszenia  obywatelskiej  inicjatywy
uchwałodawczej, zasad promocji obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej oraz formalnych
wymogów, jakim muszą odpowiadać składane projekty.

3. Wolne wnioski.
4. Zamkniecie posiedzenia Komisji

Do punktu 2 – go. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach:

 Członkowie  Komisji  zapoznali  się,  omówili  i  pozytywnie  zaopiniowali  (nie  wnosząc
uwag) n/w projekty uchwał wniesione pod obrady sesji w dniu 21 grudnia 2018r. tj.:



1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 r.

Uchwałę  przedstawiła  Skarbnik  Gminy  –  p.  A.  Olesińska.  Dodatkowo  przedstawiła
wniosek Klubu Sportowego LZS Narewka o udzielenie pomocy finansowej w formie dotacji
Klubowi  Sportowemu  w  wysokości  15,000,-zł.  Wyjaśniła,  że  plan  wydatków  na  2018  rok
wyniósł 80 000,- jednak klub na pokrycie wydatków potrzebuje dodatkowych środków.  na
pokrycie  kosztów  funkcjonowania  takich  jak  opłaty  trenera,  opłaty  sędziowskie,  diety,
dojazdy,  sprzęt  sportowy.  W  tym  miejscu  radni  rozpoczęli  dyskusję  w  temacie
funkcjonowania Klubu Sportowego. Stwierdzono, że Klub sportowy liczy 21 członków spośród
których  4-5  to  mieszkańcy  gminy.  Większość  środków  przeznaczana  jest  na  opłaty  dla
trenerów,  sędziów,  zwroty kosztów podróży na  zawody,  stypendia  dla  zawodników. Radni
stwierdzili,  że należy wspierać młodzież  w różnych dyscyplinach sportowych, podejmować
działania  zmierzające  do  zwiększenia  aktywności  młodzieży.  Radni  zauważyli,  że  Klub
sportowy należy  przeorganizować,  a  kwota  80 000,-  zaplanowana w budżecie na  wydatki
powinna być wystarczająca. Podkreślono, że klub sportowy winien być rozliczony za efekty
swojej  pracy.  Zauważono,  że  brakująca  kwota  to  zobowiązania  klubu  wobec  innych
podmiotów. Komisja zaproponowała aby szczegółowo przeanalizować funkcjonowanie klubu
w  2018  rok,  zaprosić  na  posiedzenie  komisji  socjalnej  Prezesa  Klubu  Sportowego  LZS  p.
Mieczysława Gryca w celu przedstawienia sprawozdania z działalności Klubu oraz planów na
2019 rok. Stwierdzono, że warto by było podjąć dyskusje z osobami odpowiedzialnymi za
sport w szkole, w taki sposób aby osoby te mogły wypowiedzieć się odnośnie swojej pracy
przy  uwzględnieniu  ponoszonych  kosztów  w  2018  roku  i  planów  na  2019  rok.  Radni
poddawali pod rozwagę wprowadzenie zmian w budżecie gminy w takiej wysokości aby klub
mógł  uiścić  faktury  i  zapłacić  delegacje.  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie
wprowadzenie zmian w budżecie w tym zakresie i członkowie komisji w głosowaniu jawnym
(8 głosów „za”, 5 głosów „przeciw”) opowiedzieli się za wprowadzeniem zmian do budżetu w
wysokości 14 000,-zł z przeznaczeniem na klub sportowy LZS Narewka w 2018 roku. Komisja
zapoznała się, omówiła i pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

2) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019-2031.

Uchwałę  przedstawiła  Skarbnik  Gminy  –  p.  A.  Olesińska.  Dodatkowo  Skarbnik  Gminy
poinformowała o otrzymaniu pozytywnej Uchwały Nr II-00311-4/18 Składu Orzekającego RIO
w B-stoku  z  dnia  19 listopada 2018r.  w sprawie  wyrażenia  opinii  o  projekcie  uchwały  w
sprawie  uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Narewka na lata 2019-2031.
Komisja zapoznała się, omówiła i pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

3) w sprawie uchwalenia budżetu na 2019 r.

Uchwałę  przedstawiła  Skarbnik  Gminy  –  p.  A.  Olesińska.  Dodatkowo  Skarbnik  Gminy
poinformowała o otrzymaniu pozytywnej Uchwały Nr II-00310-4/18 Składu Orzekającego RIO
w Białymstoku z dnia 19 listopada 2018r. w sprawie wyrażenia opinii  o projekcie uchwały
budżetowej Gminy Narewka na 2019. W toku dyskusji podejmowano temat funkcjonowania
Ośrodka Edukacji Ekologicznej w Siemianówce, Stanicy Kajakowej, możliwości ich rozwoju, a
także  słabej  promocji  turystyki,  agroturystyki  w  gminie  Narewka.  Komisja  zapoznała  się,
omówiła i pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

4) w sprawie ramowego planu pracy Rady Gminy Narewka na 2019 r.
5) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutów sołectw.



6) w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów, członków rad sołeckich.

Uchwały przedstawił  Sekretarz Gminy – p. J.  Chomczuk. Komisja zapoznała się,  omówiła i
pozytywnie zaopiniowała przedstawione projekty uchwał. 

7) w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania z
pomocy  społecznej  przez  osoby  objęte  wieloletnim  rządowym  programem  
„Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023.
8) w  sprawie  określenia  zasad  zwrotu  wydatków  dla  osób  objętych  wieloletnim
rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023.
9) w  sprawie  przyjęcia  Wieloletniego  Programu  Osłonowego  Gminy  Narewka  
w zakresie dożywiania dzieci i młodzieży na lata 2019-2023.

Uchwały przedstawiła Kierownik GOPS – p. E. Potoniec. Członkowie Komisji zapoznali
się, omówili i pozytywnie zaopiniowali przedstawione projekty uchwał.

10) w sprawie ustalenia Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów Alkoholowych
i Przeciwdziałania Narkomanii na 2019 r.

Uchwały przedstawił  Sekretarz Gminy – p. J.  Chomczuk.  Komisja zapoznała się,  omówiła i
pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

11) w  sprawie  wytypowania  przedstawiciela  do  Rady  Społecznej  Samodzielnego
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Hajnówce.

 Uchwały  przedstawił  Sekretarz  Gminy  –  p.  J.  Chomczuk. Członkowie  komisji
zaproponowali Wójta Gminy – J.  Gołubowskiego oraz A.  Romańczuka – Przewodniczącego
Rady do pracy  w Radzie  Społecznej  SP ZOZ Hajnówka. Komisja  zapoznała  się,  omówiła  i
pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

12) w sprawie wytypowania przedstawiciela do Rady Naukowej Białowieskiego Parku 
Narodowego.

Członkowie  komisji  zaproponowali  Wójta  Gminy  –  J.  Gołubowskiego  do  pracy  w  Radzie
Naukowej Białowieskiego Parku Narodowego.  Komisja zapoznała się, omówiła i pozytywnie
zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

13) w sprawie wytypowania przedstawiciela do Stowarzyszenia Gmin Górnej Narwi.

Członkowie  komisji  zaproponowali  Wójta  Gminy  –  J.  Gołubowskiego  do  pracy  w
Stowarzyszeniu  Gmin  Górnej  Narwi. Komisja  zapoznała  się,  omówiła  i  pozytywnie
zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

14)       w sprawie wydzierżawienia nieruchomości.

Uchwałę  przedstawił  Ł.  Zasim  –  Podinspektor.  Komisja  zapoznała  się,  omówiła  i
pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

15) w  sprawie  określenia  szczegółowych  zasad  wnoszenia  obywatelskiej  inicjatywy
uchwałodawczej,  zasad  promocji  obywatelskiej  inicjatywy  uchwałodawczej  oraz
formalnych wymogów, jakim muszą odpowiadać składane projekty.



Uchwały przedstawił  Sekretarz Gminy – p. J.  Chomczuk.  Komisja zapoznała się,  omówiła i
pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

(Projekty uchwał – w załączeniu)

Do punktu 3-go.   Wolne wnioski.

Radne w osobach: Maksymiuk Irena i Barbara Birycka zgłosiły wniosek w sprawie
rozważenia  możliwości  połączenia  przejazdu  autobusu  Waszego  transportu  trasą
Siemianówka  –  Narewka  –  Lewkowo.  Wójt  wyjaśnił,  że  wniosek  zostanie  przekazany  do
realizacji do PKS. 

Radna Maksymiuk Irena zgłosiła  wniosek  w sprawie  wycięcia  drzew porośniętych
jemiołą wzdłuż drogi powiatowej prowadzącej w kierunku miejscowości Suszcza. Dodatkowo
wnioskowała  o  podjęcie  działań  zmierzających  do  likwidacji  pojawiającego  się  na  skutek
gwałtownych opadów rozlewiska wody na odcinku drogi od posesji nr 38 do posesji nr 52 w
Lewkowie  Starym  w  kierunku  Zakładu  Ceramiki  Budowlanej.  Wójt  wyjaśnił,  że  wniosek
zostanie przekazany do realizacji do Zarządu dróg Powiatowych. 

Radna  Wioletta  Bondaruk zgłosiła  wniosek  w  sprawie  przesunięcia  miejsca
usytuowania przystanku autobusowego zlokalizowanego na 22 km drogi wojewódzkiej nr 687
po stronie prawej  w pobliże skrzyżowania  tej  drogi  z  drogą prowadzącą do miejscowości
Skupowo.  Motywowała  wniosek   zagrożeniem  bezpieczeństwa  osób  korzystających  ze
środków transportu publicznego, z uwagi na brak oświetlenia pobocza, a także z uwagi na
intensywność natężenia ruchu na tej drodze. Wójt wyjaśnił, że wniosek zostanie przekazany
do realizacji do Podlaskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich. 

Radna  K.  Szwarc  zgłosiła  wniosek  w  sprawie  ustawienia  znaków  „zakaz  postoju”,
„zakaz  zatrzymywania  się”  na  ul.  Nadrzecznej  w  Narewce  oraz  znaku  „Nie  dotyczy
mieszkańców ul. Wąskiej”. Wójt wyjaśnił, że wniosek zostanie przekazany do realizacji. 

Radna I. Maksymiuk zgłosiła wniosek w sprawie wycięcia drzew porośniętych jemiołą
wzdłuż  drogi  powiatowej  prowadzącej  w  kierunku  miejscowości  Suszcza.  Zgłosiła  także
wniosek w sprawie likwidacji pojawiającego się na skutek gwałtownych opadów rozlewiska
wody na odcinku drogi od posesji nr 38 do posesji nr 52 w Lewkowie Starym w kierunku
Zakładu Ceramiki Budowlanej. Wójt poinformował, wnioski zostaną przekazane do Zarządu
Dróg Wojewódzkich w Hajnówce .

Radna A. Gieryng zgłosiła wniosek w sprawie ustawienia barierek na ul. Nadrzecznej
przy Zbiorniku Retencyjnym. Wójt wyjaśnił,  że wniosek zostanie zrealizowany we własnym
zakresie przez pracowników gospodarki komunalnej Urzędu. 

Radny  A.  Zdanowski zgłosił  wniosek  w  sprawie  zagospodarowania  terenu  przy
świetlicy  wiejskiej  w  miejscowości  Planta.  Wójt  wyjaśnił,  że  wniosek  ujęty  zostanie  do
budżetu gminy celem realizacji. 

Radny J. Ciełuszecki   zgłosił  wniosek w sprawie ujęcia w planie inwestycji  „trwałej”
naprawy drogi od drogi wojewódzkiej nr 687 do Cmentarza w Lewkowie Nowym o długości
ok.300m.  Wójt  wyjaśnił,  że  wniosek  realizowany  będzie  w  miarę  posiadanych  środków
finansowych w budżecie gminy.



Radni zaproponowali dokonanie przeglądu świetlic wiejskich na terenie gminy Narewka,
jednostek organizacyjnych gminy i ustalenie zadań do realizacji. 

Sekretarz  Gminy przedstawił  pismo p.  J.  Ogiełły  – Klub Dziecięcy Maluszek Tytusek w
sprawie  dotowania  klubiku  dziecięcego na  dzieci  zamieszkałe  na  terenie  Gminy  Narewka
uczęszczających do Klubiku. Członkowie Komisji stwierdzili, że należy zaprosić p. J. Ogiełłę na
następne posiedzenie Komisji celem zapoznania radnych z tematem. (Pismo w załączeniu)

Członkowie  komisji  poruszali  sprawy  Zakładu  Ceramiki  Budowlanej  i  zamiaru  budowy
farmy  fotowoltaicznej,  odśnieżania  dróg  gminnych,  czasookresu  palenia  się  lamp
oświetleniowych w gminie, budowy kolektorów słonecznych na budynkach mieszkańców i
problemami z tym związanymi, bezpańskich kotów, spotkaniu sylwestrowym i świątecznym
dla mieszkańców. 

Do punktu 4- go. Zamknięcie posiedzenia Komisji

Wobec  wyczerpania  się  porządku  dziennego  obrad  i  braku  innych  spraw
posiedzenie komisji zakończono.

Protokolant:
Barbara Niewiadomska-Golonko

 Przewodniczący 
posiedzenia

Anatol Romańczuk


